
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel onsdag den 19. august 2020 kl. 17.00-20.00 hos Betty, 

Milrimvej 101, 9981 Jerup 

Deltagere: Thomas, Betty, Bo, Margrethe, Jens, Benjamin 

Afbud: Ingen 

 

Før det egentlige møde, fik vi lejlighed til at opleve en tur i landrover i Jerup Hede og Råbjerg Mose. Det var 

Benjamin, som havde arrangeret turen i samarbejde med nogle af medlemmerne i landroverklubben i 

Region Nordjylland. Det gik op og ned, ud og ind på noget, som landroverne kaldte en ”god” vej. Det var 

spændende at få et indblik i deres verden. 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra kredsbestyrelsesmødet den 4. juni 2020 

Det blev godkendt. 

3. Årshjul for 2020-2021 

1. Opdateret pr. 19. august 2020. Den udsendte plan blev gennemgået og tilrettet. 

2. Naturens dag 13. september. Bo Storm har et arrangement ved Åsted, som vi kan deltage i. 

3. Arbejdsopgaverne i det nye lokale friluftsråd for Vendsyssel. Ud over at Margrethe er 

kommunekoordinator i Hjørring blev det besluttet, at hun også er suppleant i Naturparkrådet for Tolne. 

 

4. Fokus kommune 

Det er i første omgang Brønderslev. På næste møde kommer Benjamin med en redegørelse for, hvad der 

sker i kommunen i relation til friluftsliv m.v.  

 

5. Regionen 

1. Forslag til råstofplan. Der er borgermøde i Frederikshavn den 7. september, hvor Thomas deltager. 

2. Møde i Regionsudvalget 25. august. Det bliver igen et online møde. Thomas og Betty deltager. 

6. Nyt fra NS Vendsyssel 

Mødet 17. juni i skovbrugerrådet ikke afholdt. Det er flyttet til 10. september, hvor Thomas deltager. 

7. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Nyhedsbrev til lokale friluftsråd juni 2020. Det er udsendt 4. juni.  

2. Ny direktør. Jan Ejlsted har sagt op. Vicedirektør Torbjørn Eriksen er konstitueret direktør. 

3. Velkomstpakke med oplysning og inspiration. Uddelt til hver at bestyrelsens 6 medlemmer 

 

8. Afholdte møder 

Vandrådsarbejdet. Det er startet op igen. Thomas orienterede fra møde den 12. august. Der er stadig 

midler, som kan bruges. Man arbejder på en fælles udtalelse, som forsøges lavet på møder den 20. og 27. 

august. 



 

 

  

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Intet. 

Brønderslev Kommune. 

Naturen må gerne betrædes. Kommunen har lavet en omfattende og flot rapport, som Benjamin fik 

udleveret. 

Frederikshavn Kommune.  

Intet.  

Læsø Kommune. 

Intet.  

 

10. Nyt om fredninger 

1. Formidlingsskilte ved Grenen Kunstmuseum og restaurant de 2 Have. Frederikshavn Kommune har 

krævet en lovliggørelse i form af en dispensation. Vi kan gå ind for denne dispensation.    

2. Hegning ved Tversted. Hjørring Kommune har ansøgt om dispensation til opsætning af hegn m.v. med 

henblik på afgræsning ved Vesterklit, Flodbækken og Tversteds grønne front. Det vil give større 

biodiversitet. Vi er principielt for. 

3. Hegning i Tolne skov. Hjørring Kommune og Tolne Skov Aps ønsker indhegning af en del af skoven med 

henblik på afgræsning, som vil give større biodiversitet m.v. Vi mener, at det går imod de oprindelige aftaler 

og kan ikke gå ind for forslaget. Hegn vil være en hindring for publikum.   

 

11. Næste møde 

8. oktober 2020 i Brønderslev. 

12. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


